
  PROTOKÓŁ NR 40/24 

Z POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETOWEJ, KOMISJI REWIZYJNEJ, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ I SPRAW SPOŁECZNYCH, 

KOMISJI SKARG WNIOSKÓW I PETYCJI 

z dnia 27 marca 2024 r. 

 

 Wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy otworzyła o godz. 14:00 

Przewodnicząca Rady Gminy Alicja Polkowska (posiedzenie odbyło się w sali konferencyjnej 

budynku Gminnego Ośrodka Kultury w Płaskiej).   

 Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 3 członków Komisji Budżetowej, 

3 członków Komisji Rewizyjnej, 7 członków Komisji Gospodarczej i Spraw Społecznych  i 2 

członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (A. Abrycka – nieobecna), co daje quorum do 

podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności w załączeniu) 

W posiedzeniu komisji wzięli udział również Wiesław Gołaszewski – Wójt Gminy, 

Maciej Zdancewicz – Sekretarz Gminy, Elżbieta Baranowska – Skarbnik Gminy, Radny – 

Marek Juszkiewicz, Dyrektor GOK – Katarzyna Jadeszko, Członek Rady Sołeckiej w 

Gruszkach – Katarzyna Tomczyk. Protokołuje Monika Brzostowska. 

 

 

Ad.2 

Następnie Przewodnicząca przedstawiła porządek posiedzenia komisji, który 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Informacja na temat wydatków na utrzymanie GOK za 2023 rok. 

5. Zimowe utrzymanie dróg na terenie gminy. 

6. Analizy i opinie projektów uchwał pod obrady XLVII sesji Rady Gminy: 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy Płaska na 2024 rok, 

2) zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Płaska na lata 2024 – 2038, 

3) w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2025, 

4) w sprawie zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne, 

5) w sprawie określenia wykazu kąpielisk i sezonu kąpielowego na terenie Gminy Płaska na 

rok 2024, 

6) w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Płaska w 2024 r., 

7) w sprawie zmiany regulaminu uczestnictwa w projekcie „Budowa przydomowych 

oczyszczalni ścieków w Gminie Płaska”, 

8) w sprawie zmiany Statutów Jednostek Pomocniczych Gminy Płaska, 

9) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Płaska, 

10) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Mikaszówka, 



 

11) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Sucha Rzeczka, 

12) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Macharce, 

13) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Podmacharce, 

14) w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Mołowiste. 

7. Wolne wnioski. 

8. Przyjęcie protokołu z bieżącej komisji. 

9. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

Porządek posiedzenia, zatwierdzony został jednomyślnie przez Członków Komisji 12 

głosami „za”, po czym przystąpiono do jego realizacji. 

 

 

Ad. 3 

Do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji radni nie zgłosili żadnych uwag i 

został on przyjęty bez czytania 11 głosami “za” i 1 głosem „wstrzymuję się” (M. Sławińska). 

 

 

Ad. 4 

 Katarzyna Jadeszko Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury szczegółowo omówiła 

Informację na temat wydatków na utrzymanie GOK za 2023 rok oraz plany rozwoju.                    

(W załączeniu Informacja na temat wydatków na utrzymanie GOK za 2023 rok). 

 

 

Ad. 5 

Skarbnik Gminy Elżbieta Baranowska przedstawiła wydatki na zimowe utrzymanie 

dróg na terenie gminy. Poinformowała, że na terenie Gminy Płaska jest dwóch wykonawców 

tj. Pan Skowroński i Pan Wnukowski. W 2023 roku na zimowe utrzymanie dróg wydatkowano 

kwotę 12 430,80 zł. Natomiast na początku 2024 roku była to kwota 67 852,80 zł. 

 

 

Ad. 6.1 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Baranowska przedstawiła, krótko omawiając projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Płaska na 2024 rok. Poinformowała radnych, że 

zmiany polegają na zwiększeniu w planie dochodów o kwotę 1 391 003 zł i na zwiększeniu w 

planie wydatków o kwotę 2 020 118 zł. Dokonano przeniesienia wydatków między działami na 

kwotę 3 010 zł. Zwiększenie planu dochodów następuje w związku ze zwrotem odliczonego 

VAT należnego od inwestycji: „Wdrażanie e-usług z zakresu gospodarki wodno-ściekowej na 

terenie Gminy Płaska” oraz „Przebudowa budynków stacji uzdatniania wody na terenie Gminy 

Płaska wraz z niezbędną infrastrukturą”, zwiększenia subwencji oświatowej oraz otrzymania 

dotacji z PUW w Białymstoku na zadania zlecone z przeznaczeniem na wypłatę dodatków 

osłonowych. Deficyt budżetu w kwocie 2 268 078,00 zł pokryty zostanie przychodami 

pochodzącymi z przychodów jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i 

wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 



 

określonymi w odrębnych ustawach w wysokości 8 890,02 zł oraz wolnych środków o których 

mowa w art. 217 ust. 2 pkt. 6 Ustawy w wysokości 2 259 187,98 zł. Budżet po dokonanych 

zmianach wynosi: dochody ogółem         34 907 028,56 zł, z tego bieżące w wysokości 16 366 

773,56 zł, majątkowe w wysokości 18 540 255,00 zł. Wydatki ogółem 37 175 106,56 zł, z tego 

bieżące w wysokości 16 701 247,80 zł, majątkowe w wysokości 20 473 858,76 zł. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Płaska na 2024 rok został 

pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji w wyniku głosowania 12 głosami „za”. 

 

Radny Andrzej Jadeszko opuścił posiedzenie komisji o godz. 14.25. W związku z czym w 

posiedzeniu komisji uczestniczy 11 radnych. 

 

 

Ad. 6.2 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Baranowska przedstawiła, krótko omawiając projekt 

uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Płaska na lata 2024 – 2038.  

Zmiana WPF związana jest z uaktualnieniem dokumentu na koniec pierwszego kwartału oraz 

dostosowaniem do ostatnich zmian w budżecie. W wyniku wprowadzonych zmian wszystkie 

wskaźniki wynikające z relacji art. 243 ustawy o finansach publicznych zobowiązań zostają 

zachowane. 

Projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Płaska na lata 

2024 – 2038 został pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji w wyniku głosowania 

11 głosami „za”. 

 

Radny Andrzej Jadeszko dołączył do posiedzenia komisji o godz. 14.30. W związku z czym w 

posiedzeniu komisji uczestniczy 12 radnych. 

 

 

Ad. 6.3 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie funduszu 

sołeckiego na rok budżetowy 2025. Poinformował, że Rada Gminy w ubiegłym roku 

postanowiła o wyodrębnieniu funduszu sołeckiego. Ze względu na planowane inwestycje 

ogólnogminne proponuje się niewyodrębnianie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2025. 

Środki te zostaną przeznaczone jako wkład własny inwestycji realizowanych w Gminie Płaska 

przez Starostwo Powiatowe w Augustowie obejmujących długo wyczekiwaną budowę mostu 

na Kanale Augustowskim na drodze powiatowej w Suchej Rzeczce oraz remont drogi 

powiatowej Gruszki-Rubcowo-Skieblewo. W 2024 Gmina Płaska nie posiada zaplanowanych 

środków w kwocie około 500 tys. zł z przeznaczeniem na wkład gminy do wyżej wskazanych 

inwestycji. Musimy w sposób odpowiedzialny i racjonalny planować budżet i prowadzić 

inwestycje. Koszty realizacji inwestycji z roku na rok rosną. 

- Radna Edyta Skubis odczytała stanowisko niektórych sołtysów i członków rady sołeckiej 

dotyczące wyodrębnienia funduszu sołeckiego. 

Członkowie komisji w wyniku głosowania 10 głosami „za” i 2 głosami „przeciw” (E. 

Skubis, G. Demski) pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego 

na rok budżetowy 2025. 



 

Ad. 6.4 

 Sekretarz Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie 

zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne. Poinformował radnych, że  Nadleśnictwo 

Szczebra zwróciło się z prośbą o zaopiniowanie wniosku o uznanie lasów za ochronne 

stanowiących własność Skarbu Państwa. Przedmiotowe działki leśne należą do Nadleśnictwa 

Szczebra i położone są w granicach administracyjnych Gminy Płaska. Całkowita powierzchnia 

wnioskowanych użytków leśnych położonych na terenie Gminy Płaska wynosi 5293,06 ha. W 

oparciu o obecnie obowiązujące przepisy prawa, uznanie lasów za ochronne nie niesie dla 

gminy Płaska żadnych zmian w zakresie wpływu z podatku leśnego.  Zgodnie z projektem 

uchwały opinia jest pozytywna. 

Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o uznanie lasów za ochronne został 

pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji w wyniku głosowania 12 głosami „za”. 

 

Radny Andrzej Jadeszko opuścił posiedzenie komisji o godz. 14.57. W związku z czym w 

posiedzeniu komisji uczestniczy 11 radnych. 

 

 

Ad. 6.5 

 Sekretarz Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie określenia 

wykazu kąpielisk i sezonu kąpielowego na terenie Gminy Płaska na rok 2024. Poinformował 

radnych, że na podstawie art. 37 ust. 2 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. prawo wodne, Rada Gminy 

określa, w drodze uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja 

wykaz kąpielisk na terenie gminy. Z wnioskami wystąpili: organizator kąpieliska Chris 

Turystyka i Rekreacja Magdalena Alchimowicz oraz organizator kąpieliska PUH PRO 

Włodzimierz Ciesłowski. Kąpieliska zlokalizowane są na terenie działki nr 445, obręb Serwy. 

Uzyskane zostały wszelkie niezbędne uzgodnienia oraz opinie. Rada Gminy podjęciem 

uchwały zatwierdza wykaz kąpielisk. 

Projekt uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk i sezonu kąpielowego na terenie 

Gminy Płaska na rok 2024 został pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji w wyniku 

głosowania 11 głosami „za”. 

 

Radna Aneta Tarasiewicz opuściła posiedzenie komisji o godz. 15.00. W związku z czym w 

posiedzeniu komisji uczestniczy 10 radnych. 

 

Radny Andrzej Jadeszko dołączył do posiedzenia komisji o godz. 15.02. W związku z czym w 

posiedzeniu komisji uczestniczy 11 radnych. 

 

 

Ad. 6.6 

Sekretarz Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie określenia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Płaska w 2024 r. Poinformował radnych, że program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Płaska jest aktem 

cyklicznym uchwalanym co roku. Program ma na celu zapewnienie opieki nad zwierzętami 



 

bezdomnymi, kotami wolnożyjącymi, odławianie bezdomnych zwierząt, obligatoryjną 

sterylizację czy kastrację zwierząt w schronisku, poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych 

zwierząt, usypianie ślepych miotów, wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia 

miejsca dla zwierząt gospodarskich, zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w 

przypadku zdarzeń drogowych oraz edukację mieszkańców w czasie opieki nad zwierzętami. 

Gmina w 2024 roku kontynuuje współpracę z Pensjonatem dla Zwierząt „Cyganowo” w 

Sejnach. Realizowany jest również program ograniczenia populacji zwierząt bezdomnych 

poprzez sterylizację i kastrację zwierząt posiadających właściciela z terenu Gminy Płaska w 

ramach wspólnego zadania ze Związkiem Komunalnym „Biebrza”. Projekt Programu został 

pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza Weterynarii, Augustowskie 

Stowarzyszenie Opieki nad Zwierzętami „Kudłacz” oraz dzierżawców obwodów łowieckich 

działających na obszarze gminy Płaska. Wysokość środków zabezpieczonych w budżecie 

gminy Płaska przeznaczonych na realizację zadań wynikających z niniejszego programu 

wynosi 34 000 zł, z czego: 

- zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca i opieki w schronisku dla zwierząt – 15 000 zł; 

- opieka nad wolno żyjącymi kotami – 1 500 zł; 

- odławianie bezdomnych zwierząt – 2 500 zł; 

- obligatoryjna sterylizacja albo kastracja zwierząt w schronisku dla zwierząt – 1 500 zł; 

- sterylizację, kastracja i znakowanie zwierząt właścicieli – 6500 zł; 

- poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt – 500 zł; 

- usypiane ślepych miotów – 500 zł; 

- zapewnienie miejsca dla zwierząt gospodarskich w gospodarstwie rolnym – 2 000 zł; 

- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem 

zwierząt – 4 000 zł. 

Projekt uchwały w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Płaska w 2024 r. został pozytywnie 

zaopiniowany przez członków Komisji w wyniku głosowania 11 głosami „za”. 

 

 

Ad. 6.7 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie zmiany 

regulaminu uczestnictwa w projekcie „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków w 

Gminie Płaska”. Poinformował radnych, że zmiana w Regulaminie uczestnictwa w projekcie 

„Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie Płaska” polega na wprowadzeniu 

możliwości jednorazowego przedłużenia wskazanego w umowie terminu realizacji projektu. 

Przedłużenie terminu powinno być poprzedzone pisemnym wnioskiem wraz z uzasadnieniem. 

Zmiany umowy, o których mowa w projekcie uchwały, strony uzgadniają w formie aneksu. 

Wykonanie oczyszczalni przez niektórych beneficjentów wydłuża się, ze względu na uzyskanie 

zezwolenia na budowę oczyszczalni. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu uczestnictwa w projekcie „Budowa 

przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie Płaska” został pozytywnie zaopiniowany 

przez członków Komisji w wyniku głosowania 11 głosami „za”. 

 

 

 



 

Ad. 6.8 

Sekretarz Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektu uchwały w sprawie zmiany 

Statutów Jednostek Pomocniczych Gminy Płaska. Poinformował radnych, że niektóre zapisy 

statutów sołectw należy  uaktualnić. Najbardziej istotną zmianą w Statutach Jednostek 

Pomocniczych Gminy Płaska jest zapis stanowiący, iż kadencja sołtysa i rady sołeckiej będzie 

tożsama z kadencją rady gminy i zakończy się z momentem wyboru nowych organów sołectwa. 

Takie zapisy funkcjonują w statutach wielu sołectw w Polsce. W nowych statutach nie ma nic 

nowego oprócz zapisów porządkujących pracę sołectw. Do proponowanych zmian statutów 

zostały przeprowadzone konsultacje społeczne. Z wyników konsultacji został sporządzony 

protokół. 

 Wójt Gminy uzupełnił, iż w tych zmianach zostały uwzględnione postulaty sołtysów 

oraz mieszkańców. Proponowane zmiany usprawnią prace sołectw. 

- Radna Edyta Skubis poinformowała, iż sołtysi i rady sołeckie wystosowali pismo w  sprawie 

zmiany statutów sołectw do wójta gminy. Odczytała część tego pisma. 

 Sekretarz Gminy poinformował, iż uwagi sołtysów zostały uwzględnione podczas 

prowadzonych konsultacji społecznych. 

- Radny Marek Juszkiewicz stwierdził, że zmiany statutu są niezgodne z ustawą o samorządzie 

gminnym. Uznał, iż uchwalenie nowych statutów sołectw należy zostawić nowej radzie gminy. 

Odniósł się do zapisów proponowanych zmian, w tym również do paragrafu stanowiącego o 

braku zarządzania nowych wyborów sołtysa w przypadku jego rezygnacji w terminie 12 

miesięcy od upływu kadencji. Wskazał, iż termin ten jest zbyt długi. Zwrócił również uwagę 

na to, że należy zmienić zapis w § 4 ust. 1 pkt 2 ponieważ odnosi się do 2003 roku. 

 Wójt Gminy poinformował, iż nie ma możliwości, żeby rada gminy przyjęła zmiany 

statutów, które są niezgodne z prawem ponieważ wszystkie zmiany muszą zostać 

zaakceptowane przez wojewodę. Nadzór prawny Wojewody sprawdza każdą uchwałę. Wójt 

wniósł również autopoprawkę do projektu uchwały. W § 4 ust. 1 pkt 2 otrzymał brzmienie 

„Statutu Gminy Płaska”. Wcześniej było odwołanie do Statutu Gminy z roku 2003. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutów Jednostek Pomocniczych Gminy Płaska,  

wraz z wprowadzoną autopoprawką, został pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji 

w wyniku głosowania 10 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymuję się” (E. Skubis). 

 

 

Ad. 6.9 - 6.14 

Wójt Gminy udzielił wyjaśnień w zakresie projektów uchwał w sprawie: 

- nadania nazw ulic w miejscowości Płaska, 

- nadania nazw ulic w miejscowości Mikaszówka, 

- nadania nazw ulic w miejscowości Sucha Rzeczka, 

- nadania nazw ulic w miejscowości Macharce, 

- nadania nazw ulic w miejscowości Podmacharce, 

- nadania nazw ulic w miejscowości Mołowiste. 

Poinformował radnych, że zostają wprowadzone nazwy ulic w kolejnych miejscowościach w 

Gminie Płaska. Wprowadzenie nazw ulic uporządkuje numerację, ułatwi dojazd służbom oraz 

turystom. Wszyscy mieszkańcy zostaną poinformowani o wprowadzonych zmianach. 

Postanowienia uchwał wchodzą w życie z dniem 1 listopada 2024 roku. 
 



 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Plaska pozytywnie 

zaopiniowany przez członków Komisji w wyniku głosowania 11 głosami „za”. 
 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Mikaszówka pozytywnie 

zaopiniowany przez członków Komisji w wyniku głosowania 11 głosami „za”. 
 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Sucha Rzeczka 

pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji w wyniku głosowania 11 głosami „za”. 
 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Macharce pozytywnie 

zaopiniowany przez członków Komisji w wyniku głosowania 11 głosami „za”. 
 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Podmacharce 

pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji w wyniku głosowania 11 głosami „za”. 
 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Mołowiste pozytywnie 

zaopiniowany przez członków Komisji w wyniku głosowania 11 głosami „za”. 

 

 

Ad. 7 

W ramach punktu „Wolne wnioski” poruszono następujące sprawy: 

- Radny Marek Juszkiewicz zwrócił się z zapytaniem o status świetlicy w Rubcowie. 

Wójt Gminy poinformował, aby radny wystąpił z zapytaniem na piśmie. 

  

 

Ad. 8 

Radni protokół z bieżącego posiedzenia Komisji przyjęli w wyniku głosowania 10 

głosami “za” i 1 głosem „przeciw” (G. Demski). 

 

 

Ad. 9 

W wyniku zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Alicja 

Polkowska o godz. 11:55 zamknęła wspólne posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

Komisji Budżetowej, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Gospodarczej i Spraw Społecznych. 

 

 

 

Protokołowała: 

Monika Brzostowska 


